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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 4. december 2014 

stillet følgende spørgsmål nr. 302 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-

byggelse, som hermed besvares endeligt. Spørgsmålet er stillet efter ønske 

fra Özlem Sara Cekic (SF). 

 

Spørgsmål nr. 302:  

’’Ved samrådet i Sundheds- og Forebyggelsesudvalget den 27. november 
2014 om patientdata oplyste ministeren, at læger ikke skal have bøder. Hvad 

har været begrundelsen for dette stop for bøder, hvis det ikke har været ulov-

ligt? ” 

 

Svar: 

Jeg anførte på samrådet, at inden indsamling, anvendelse og videregivelse af 

data kan ske i fuldt omfang i henhold til bekendtgørelsen om kodning og data-

fangst m.v., skal regionerne sørge for, at de tekniske forudsætninger er på 

plads. Det skal endvidere sikres, at de nødvendige godkendelser og anmel-

delser er på plads for så vidt angår de fire resterende kroniske sygdomsområ-

der, hvortil der ikke foreligger godkendte kliniske kvalitetsdatabaser. 

 

Indtil der er fundet en løsning for indberetningen fra almen praksis, vil der der-

for ikke kunne videregives oplysninger fra databasen om alle otte kroniske 

sygdomme til lægerne selv og regionerne. Og lægerne vil naturligvis ikke blive 

pålagt bødestraf for ikke at indberette disse data. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Nick Hækkerup      /      Sven Erik Bukholt 
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